
Zápis z VI. zasedání Komise RHMP pro udělování grantů vlastníkům památkově
významných objektů

Přítomni: Mgr. Albert Kubišta, Daniel Kajpr, Lucie Kubesa, MBA; Bc. Annette Heindlová (on
line), prof. PhDr. Pavel Vlček, Mgr. Ladislav Valtr, Ing. arch. Eva Dvořáková,
Mgr. Simona Nesázalová Vladíková

Omluveni: Ing. Tomáš Mikeska, Ing. Václav Jandáček, Mgr. Šárka Koukalová,
Ing. arch. Ondřej Šefců

Neomluveni: 0

Přizváni: Mgr. Jiří Skalický, Jarmila Střeláková, Ing. Jitka Kyseláková

Datum a čas: 29. května 2025 od 13:00 - 14.00 hod.
Místo: Salonek primátora hl. m. Prahy, 1. patro, místnost 135, Škodův palác, Jungmannova

35/29, Praha 1

V úvodu se slova ujal předseda Komise RHMP pro udělování grantů vlastníkům památkově
významných objektů, pan Mgr. Albert Kubišta (dále jen „předseda Komise RHMP“), přivítal přítomné
a členy této Komise RHMP. Sdělil, že paní Bc. Annette Heindlová se účastní jednání Komise RHMP
prostřednictvím on-line připojení.

Následně předseda Komise RHMP seznámil přítomné s Programem jednání a konstatoval, že dle
jednacího řádu komisí Rady hl. m. Prahy, schváleného usnesením RHMP č. 1983 ze dne 14. 11.
2000 je tato Komise RHMP usnášeníschopná. Uvedl, že z celého jednání je pořizován zvukový
záznam, a dal hlasovat o programu jednání, který byl součástí pozvánky.

Komise RHMP souhlasí s navrženým programemjednání
Usnesení bylo jednomyslně přijato

Po zajištění organizačních záležitostí předseda Komise RHMP předal slovo tajemnici Komise RHMP
paní Mgr. Simoně Nesázalové Vladíkové (dále jen „tajemnice Komise RHMP“), aby představila
hlavní body Programu. K tomuto účelu byly přítomným společně s pozvánkou elektronicky zaslány
potřebné materiály, které byly na jednání předloženy také v tištěné podobě.

Vyhlášení Programu pro vlastníky památkově významných objektů pro rok 2026 (dále jen Dotační
program pro rok 2026) - projednání a návrh
Tajemnice Komise RHMP uvedla, že před předložením návrhu Dotačního programu pro rok 2026
Komisi RHMP byl odborem památkové péče MHMP (dále jen „OPP MHMP“) Dotační program pro
rok 2026 konzultován a projednáván s odborem legislativním a právním MHMP (dále jen „LEG
MHMP“). Do Dotačního programu byly navrženy změny, které se týkaly upřesnění některých článků
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Dotačního programu, např. čl. A. Účel, na který mohou být peněžní prostředky poskytnuty -
rozdělení Projektu maximálně do 3 priorit, čl. D. Maximální výše Dotace by představovala 5 mil. Kč
za každou prioritu, čl. K Informace a návody, do odst. 4 b) doplněna informace týkající se
rozpočtářských soustav s tím, že nelze kombinovat více typů v rámci jednoho rozpočtu. Pro lepší
orientaci byly Komisi RHMP veškeré navrhované změny v předložených materiálech zvýrazněny.

Předseda Komise RHMP vyzval přítomné k diskusi k tomuto návrhu Dotačního programu pro rok
2026.

Do diskuse se přihlásila paní Lucie Kubesa, MBA, s informací, která byla předmětem jednání
Zastupitelstva hl. m. Prahy dne 25. 5. 2025. Jednalo se o návrh zveřejňovat na webových stránkách
poskytovatele, ale i příjemců, přehled dokladů, které byly součástí vyúčtování poskytnuté dotace.
Tento návrh není součástí navrhovaného Dotačního programu v oblasti památkové péče, neboť tato
záležitost bude předmětem projednávání s LEG MHMP.

Předseda dal hlasovat o předloženém návrhu Dotačního programu.

Komise RHMP souhlasila s předloženým návrhem

Usnesení bylo jednomyslně přijato

Ve 13.30 hod. přivítal předseda Komise RHMP, paní Ing. arch. Eva Dvořákovou.

Informace o průběhu dotačního řízení žádostí o dotaci vlastníkům památkově významných objektů
pro rok 2025

Paní Střeláková seznámila přítomné s výsledkem dotačního řízení roku 2025 - poskytnutí dotací
vlastníkům památkově významných objektů pro rok 2025.

Žádosti (dotace), které byly doporučeny Komisí RHMP a věcně příslušným Výborem ZHMP, byly
schváleny usnesením RHMP č. 897 ze dne 5. 5. 2025 (dotace do 1 000 tis. Kč) a usnesením ZHMP
č. 24/11 ze dne 25. 5. 2025 (dotace nad 1 000 tis. Kč) včetně žádostí, u kterých RHMP schválila
neudělení dotace pro rok 2025. Celkem bylo schváleno poskytnutí dotace 84 příjemcům v celkové
výši 46 481 400 Kč, tj. do výše schváleného rozpočtu pro tuto dotační oblast. Současně RHMP vzala
na vědomí přehled žádostí, u kterých nebylo možné dotaci poskytnout z důvodu vyčerpání
alokovaných finančních prostředků pro rok 2025, ale kterým bude možné dotaci poskytnout za
podmínky, že žadatelé s vyšším počtem bodů dotaci buď částečně či zcela nevyčerpají.

Komise RHMP vzala tyto infomrace na vědomí

Usnesení bylo jednomyslně přijato

Posledním bodem Programu byla prezentace fotodokumentace provedených prací památkové
obnovy na objektech, které byly v roce 2024 podpořeny z rozpočtu Dotačního programu. Byla
spuštěna prezentace fotodokumentace provedených prací na vybraných objektech s tím, že
prezentace všech podpořených objektů je k dispozici na webových stránkách
https://praha.eu/web/pamatkY/prehled-poskvtnutvch-pamatkovych-dotaci.

Komise RHMP vzala tuto informaci na vědomí

Usnesení bylo jednomyslně přijato
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Do diskuse se přihlásil pan Mgr. Jiří Skalický, který předložil Komisi RHMP návrh termínu 
projednávání žádostí, u kterých nebylo možné dotaci poskytnout z důvodu vyčerpání alokovaných 
finančních prostředků pro rok 2025, ale kterým bude možné dotaci poskytnout, pokud žadatelé s 
vyšším počtem bodů dotaci buď částečně či zcela nevyčerpají.
Po vzájemné diskusi byl navržen termín 22. 10. 2025 s tím, že s tímto termínem budou seznámeni 
i ostatní členové Komise RHMP, kteří se z dnešního jednání omluvili.

V rámci diskuse paní Ing. Kyseláková uvedla, že v při kontrolních prohlídkách provedených prací, 
které byly schváleny výše uvedeným usnesením RHMP či usnesením ZHMP může docházet i po 
22. 10. 2025 ke krácení dotací nebo i odstoupení od schválené dotace s tím, že objem těchto 
nevyužitých finančních prostředků by byl předložen do RHMP s návrhem na navýšení neinvestičního 
příspěvku vybrané příspěvkové organizace hl. m. Prahy, která by z poskytnutých finančních 
prostředků zajistila opravu či obnovu památkově významného objektu, který má svěřený hl. m. 
Prahou.

Komise RHMP vzala tuto informaci na vědomí

Usnesení bylo jednomyslně přijato

Vzhledem k tomu, že se do diskuse nikdo nepřihlásil, předseda Komise RHMP poděkoval všem 
přítomným za aktivní účast a VI. zasedání této Komise a ve 14:00 hod. jednání ukončil.

V Praze dne 29. 5. 2025

Zapsala:

Ověřila:

Jarmila Střeláková

Mgr. Simona Nesázalová Vladíková - ta emnice Komise RHMP

Odsouhlasil: Mgr. Jiří Skalický - ředitel OPP MHMP

Schválil: Mgr. Albert Kubišta - předseda Komise RHMP

Přílohy:

Program zasedání Komise RHMP
Dotační program pro vlastníky památkově významných objektů pro rok 2026 
Prezenční listina

Audio záznam ze zasedání Komise RHMP je k dispozici u zpracovatele.
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